



El PSC es posa la sogà

El Grup Municipal Socialista de Granollers ha aprovat una moció en la qual assumeix el principi del Dret a Decidir que des del 2003 reclama **Artur Mas**, quan es va presentar a les primeres eleccions com a relleu i dofí de **Jordi Pujol**. La diferència entre el Dret a Decidir que propugna Artur Mas i el dels socialistes és tan substancial que és de signe contrari. S'assemblen com un ou i una castanya. Mentre que el convergent parla de construir un Estat Català en el si de la Unió Europa, fugint de l'expressió d'Independència, un concepte que Europa rebutja, els socialistes defensen el model que sempre han tingut al cap: un Estat federal en què pel principi del que significa un Estat federal, la sobirania resideix en cadascun dels Estats membres, i si hi descansa la sobirania, *Dret a Decidir*, també. La proposta del socialisme català és que Catalunya triï si vol continuar formant part d'Espanya, i ells estan per això, o volen trencar, i ho acceptaran. Aquesta és la resposta salomònica al *órdago* llançat per Artur Mas.

EL PROBLEMA DEL PSC és que s'ha tirat a la piscina sense haver comprovat si hi havia prou aigua, i aviat s'ha vist que no n'hi havia. **Alfredo Pérez Rubalcaba**, el secretari general del PSOE, no ha trigat a respondre de forma immediata a l'aposta del PSC, dient que sí a l'Estat federal, però no al concepte de *Dret a Decidir*. El PSOE no està disposat a jugar aquesta partida, igual que fa quatre anys va frenar la proposta d'Ibarretxe d'Euskadi, Estat lliure associat a Espanya en el si de la UE.

AQUESTA POSTURA DEL PSC és un torpede en tota regla al cos social del seu electorat perquè la força del socialisme català sempre ha estat en els votants que voten en clau PSOE. I que en la pedra angular d'aquest debat sobiranista el PSC digui cara i el PSOE creu, l'edifici socialista amenaça enderroc. Aquesta casa és una ruïna, per a alegria de CiU, que es frega els ulls en veure com el seu contrincant tremola i s'està esfondrant sense haver començat el terratrèmol. El sostre els cau a sobre mentre el sòl [electoral] s'esquerda als seus peus. La doble ànima socialista no era de ciment, sinó tan fràgil com el vidre.

UNA CONFRONTACIÓ TAN LETAL per als interessos del partit socialista només es pot entendre des de la desesperació de veure els mals auguris que vaticinen les enquestes. És com estar assistint a l'enfonsament del Titanic, però en aquest cas el Titanic no és només un partit polític, sinó que perilla la mateixa Espanya com a entitat política, perquè Espanya sense Catalunya no és Espanya. Seria Expaña.

PERE NAVARRO ÉS UN BON GESTOR d'Ajuntament i una bona persona, però no és un líder polític com ja ho és Artur Mas. Perquè l'electorat socialista despertí del seu *extravio* necessita d'homes amb el magnetisme i la força d'un Felipe González o la passió d'Alfonso Guerra, però el discurs d'aquests homes ha quedat fora de joc sepultat pel *Dret a Decidir* que en la seva desesperació i caiguda agafa el PSC.

Els solets s'han posat la sogà al coll, Mas només ha de donar la puntada al tamboret, però el que caurà no serà només el cos d'un partit...

LA SOLUCIÓ A AQUEST EMBOLIC ja no és a la plaça de Sant Jaume ni a la Moncloa, ni molt menys a la Zarzuela, ja es veu el cas que li fa el Comte de Godó. La decisió última la té Brussel·les.

Olano deixa la política disgustada por la posición del Partido Popular

| XAVIER SOLANAS

María Ángeles Olano, la portavoz del Grupo Municipal del PP, deja la política, deja el PP. La pasada semana comunicó su decisión a **Fermín Gutiérrez**, el presidente local y al alcalde de Granollers. Deja el Partido Popular y también deja su cargo de regidora, después de nueve años y medio que fue elegida por **Josep Piqué**, su mentor y padrino político. La sustituirá

otra mujer, la número cinco en las pasadas elecciones municipales: **María del Mar Robles**, no está afiliada al Partido Popular, es independiente. Durante dos legislaturas fue parlamentaria. Cargo que dejó en la legislatura que empezó a caminar hace ahora dos años. Su relación con **Montserrat Nebrera** en el convulso congreso regional en el que salió elegida **Alicia Sánchez Camacho** significó su declive político en los órganos de representación del partido, pero su decisión nada tiene que ver con esa lejana historia.

Sí tiene que ver el hecho de que actualmente no se dedicaba profesionalmente a la política. Durante medio año ha sido directora estratégica de la multinacional china **SUNFOR** en Llinars. Actualmente mantiene abierto su despacho de asesoría fiscal y financiera en Granollers.

En el seno de PP comarcal la noticia ha caído como una *agradable* bomba. La presidenta comarcal **Susana Calvo**, de Mollet, ha tenido una semana feliz.



Ángeles Olano se despidió en el pleno y Fermín Gutiérrez le sustituye como portavoz.

LOS MOTIVOS QUE LE HAN LLEVADO a tomar esta decisión los explica ella en la extensa carta que se publica en la sección de Opinión que lleva precisamente el mismo título con que hace quince días encabezaba esta misma sección "*Hay que hacer normal en política lo que es normal en la calle*". Probablemente, la frase de **Adolfo Suárez** más célebre de la Transición. Como el hilo de su reflexión no difiere de la nuestra, poco más tenemos que decir al respecto en unas semanas en que el *tema* de la Independencia no es un *tema* de conversación normal, sino que se ha convertido en el *monotema* de la actualidad política. Olano está contra el proceso de la Independencia, porque considera que el daño que producirá a Catalunya (y a España) es mayúsculo, pero considera que el Partido Popular se equivoca al abordar el *órdago* de **Artur Mas**. En el pleno del martes se despidió y dejó simbólicamente el sillón para sentarse en una sala cuasi vacía de público. El alcalde y el resto de portavoces le agradecieron los servicios prestados en estos nueve años.

Aprobadas sin novedad las Ordenanzas fiscales de Granollers'13

COMO ESTABA PREVISTO, el pleno de Granollers aprobó las ordenanzas fiscales para el próximo año que, tal como informamos en la pasada edición, congelan todos los tributos, excepto el recibo de la Escola de Música, el IPC en las zonas azules y la afectación por el incremento del IVA en los precios públicos. En esta ocasión el Grupo Socialista contó con el voto favorable de Acció Granollers (ERC), ya que los socialistas le habían aceptado la propuesta de bonificación del impuesto de circulación para los coches menos contaminantes. Un 50% durante el primer año.

CiU votó en contra. Le parecía bien la congelación de los tributos, pero argumentaron su no, porque el gobierno no había aceptado ninguna de sus diez propuestas.

CiU nunca ha votado a favor de las ordenanzas fiscales del gobierno.

ICV-Els Verds también votó en contra, pero alegó un motivo distinto: hace un año le pidieron al equipo de gobierno que aplicara una tarificación social, en el sentido de que pague más quien más tiene. La respuesta de la regidora fue que se crearía una comisión para estudiar esa fórmula que le parecía correcta. El regidor Josep Casanovas se lamentó de que esta comisión quedó en una simple promesa.

El PP también votó que no. Como CiU, siempre han votado que 'no' a las ordenanzas fiscales por una cuestión de principios: La oposición no puede decir que 'sí' a la política económica del que gobierna, porque de hacerlo *¿qué tipo de oposición sería?*